
                PROTOKÓŁ – Nr VI/2007 
 

z obrad VI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
25 kwietnia 2007 roku, której obrady odbyły się w sali       
             posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
           i trwały od godziny 1103 do godziny 1230 

 

 
Załączniki:  
 
  1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno na obradach VI sesji V kadencji  
     Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku oraz zaproszonych osób od  
     str.1 do str.3. 
 
  2.Spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy Sulęczyno podjętych na V sesji  
     V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w  dniu 04 kw ietnia 2007 roku. 
 
  3.Spraw ozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 04 kw ietnia 
     2007 roku. 
 
  4.Spraw ozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Sulęczyno za  
     okres 2004 – 2006. 
 
  5.UCHWAŁA – Nr VI/40/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku  
     w  spraw ie: przyjęcia Programu upow szechniania sportu i kultury w śród dzieci  
     i młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno. 
 
  6.UCHWAŁA – Nr VI/41/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku  
     w  spraw ie w yraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości.  
 
  7.UCHWAŁA – Nr VI/42/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     zmieniająca uchw ałę w  spraw ie regulaminu dostarczania w ody i odprow adzania  
     ścieków . 
 
  8.UCHWAŁA – Nr VI/43/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     w  spraw ie w ynagrodzenia pracowników  nie będących nauczycielami zatrudnionych  
     w  zespołach szkół, szkołach podstaw owych i przedszkolu prow adzonych przez  
     Gminę Sulęczyno. 
 
  9.UCHWAŁA – Nr VI/44/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku  
     w  spraw ie ustalenia zasad przyznaw ania i w ypłacania diet oraz kosztów  podróŜy  
     słuŜbow ych dla radnych Rady Gminy Sulęczyno. 
 
10.UCHWAŁA – Nr VI/45/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     w  spraw ie ustanow ienia zasad ustalających diety dla sołtysów . 
 
11.UCHWAŁA – Nr VI/46/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     w  spraw ie: przekazania środków  finansow ych Gminie Sierakow ice. 
 
12.UCHWAŁA – Nr VI/47/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 
13.Czw oro w nioskodaw ców  – radnych Rady Gminy Sulęczyno zw róciło się do  
     Przew odniczącego Rady Gminy Sulęczyno Bernarda GRUCZY w  dniu 19 kw ietnia  



 
     2007 roku z proponow anym wniesienia do porządkiem obrad w raz z projektem   
     uchw ały o odw ołanie z funkcji W iceprzew odniczącego Rady Gminy Sulęczyno 
     Pana Stefana KARCZ. 
 
14.UCHWAŁA – Nr VI/48/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kw ietnia 2007 roku 
     w  spraw ie: udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za rok 2006 
     w raz z załącznikami. 
 
15.Pismo Pana Przew odniczącego Rady Gminy w  Sierakow icach Nr SO.RG-0116-9/07 
     z dnia 02 kw ietnia 2007 roku w  spraw ie uregulow ania stanu prawnego drogi  
     gminnej – działka Nr 308 – Borow y Las – Borek Kamienny. 
 
16.Odpow iedź na pow yŜsze pismo Nr RG 0116/5/2007 z dnia 02 maja 2007 roku. 
 
17.Pismo Państw a BoŜeny i Jana TREDER, zam. Mściszew ice, nr d. 46 w  spraw ie  
     zamiany kw alif ikacji drogi gminnej połoŜonej w  Mściszew icach. 
 
18.Pismo Prezesa Oddziału ZK-P w  Sulęczynie Gerarda GAWIN, a które zostało  
     przekazane radnym Rady Gminy Sulęczyno oraz gościom podczas obrad VI sesji  
     V kadencji Rady Gminy. 
  
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                       PROTOKÓŁ – Nr VI/2007 
 

z obrad VI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia     
 25 kwietnia 2007 roku, której obrady odbyły się w sali      
            posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
         i trwały od godziny 1005 do godziny 1300 

 

  

  Ad 1 
 

Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarc ie VI sesji Rady Gminy. 
 
    Przew odniczący Rady Gminy Sulęczyno mgr Bernard GRUCZA stw ierdził „ otwieram     
    obrady VI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział w zięło w  obradach VI sesji  
    V kadencji Rady Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która  
    stanow i załącznik do niniejszego protokołu ( str.1 ). 
 
     Ponadto w  obradach IV sesji Rady Gminy udział w zięło 25 osób, m.in.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                            - inŜ. Jan KULAS  
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy                - mgr inŜ. W iesław  ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                     - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectw a Sulęczyno                                      - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectw a Mściszew ice                                   - Brunon DĄBROWSKI  
   6.Sołtys Sołectw a Podjazy                                          - Kazimierz LABUDA  
   7.Sołtys Sołectw a Kistow o                                          - Antoni THEUS  
   8.Sołtys Sołectw a Borek                                             - Ryszard POBŁOCKI  
   9.Sołtys Sołectw a Sucha                                             - Jan DOMASZK  
 10.Sołtys Sołectw a śakow o                                           - Stanisław  ZŁOCH  
 11.Sołtys Sołectw a Zdunow ice                                      - Wacław  GÓRNY  
 12.Proboszcz Parafii Rzymsko – Katolickiej  
      w   Sulęczynie                                                           - ks. Andrzej KARLIŃSKI  
 13.Dyrektor Przedszkola Samorządow ego w  Sulęczynie - mgr Ew a KUJAWSKA 
 14.Komendant ZG OSP Sulęczyno                                 -  
 15.Prezes O/Z-KP w  Sulęczynie                                     - Gerard GAWIN  
 16.M ieszkaniec w si                                                       - Jan TREDER 
 17.Redaktor „ Kuriera Kartuskiego ”                             - Ryszard WENTA 
 18.Redaktor Gazety Kartuskiej                                      - Ryszard LESZKOWSKI 
 19.Redaktor „ Dziennika Bałtyckiego ”                          - Joanna BARANOWSKA 
 20.Pełnomocnik Wójta ds. realizacji gminnego  
      programu profilaktyki i rozw iązyw ania problemów   
      alkoholow ych i narkomanii                                       - Andrzej POTRAC 
 21.Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w  Sulęczynie   - Ireneusz KORDA 
 22.Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w  Sulęczynie                                                             - Ew a KULASZEWICZ. 
 23.M ieszkaniec w si Mściszew ice                                    - Jan TREDER. 
 
       Lista obecności stanow i załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

 



 

 
b)przedstawienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy i wprowadzenie     
   ewentualnych zmian. 
 
   1.Zabrał głos radny Kazimierz GAWIN  w   spraw ie porządku obrad tw ierdząc, iŜ moja  
      decyzja była zbyt pochopna. Nie podtrzymuję jej i w ycofuję się z poparcia wniosku  
      o odw ołanie W iceprzew odniczącego Rady Gminy Sulęczyno Pana radnego Stefana  
      KARCZ. 
 
   2.Radny Czesław  MYSZK zawnioskow ał o w ycofanie z porządku obrad punkt 5 h)  
      odw ołanie W iceprzew odniczącego Rady Gminy Sulęczyno bez komentarzy. 
 
   3.Radny Grzegorz BIELICKI zw rócił się do pozostałych w nioskodaw ców , tj.: 
      radnych Rady Gminy Panów : Marcina JARZEMBIŃSKIEGO, Romana STENKI o  
      uzasadnienie sw ojego w niosku. 
 
   4.Zabrał głos radny inŜ. Marcin JARZEMBIŃSKI tw ierdząc, iŜ „ to był błąd, Ŝe  
      podpisałem się pod w nioskiem o odw ołanie W iceprzew odniczącego Rady Gminy  
      Pana Stefana KARCZ. 
      Gdy ktoś do mnie przyjeŜdŜa o godz.2130 i kaŜe mi podjąć tak w aŜną decyzje, po  
      prostu nie myślę. Staliśmy się kozłami ofiarnymi pewnych rozgryw ek    
      personalnych ”. 
 
   5.Radny Roman STENKA stw ierdził, iŜ „ pewnie dalsza w spółpraca pomiędzy  
      Przew odniczącym Rady Gminy, a W iceprzew odniczącym nie będzie układać się  
      najlepiej, skoro Pan KARCZ chciał odw ołania Bernarda GRUCZY z funkcji  
      Przew odniczącego Rady Gminy, to jednak myślę, Ŝe pow inniśmy skupić się na  
      pracy na rzecz naszej gminy ”. 
 
   6.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA skomentow ał, Ŝe taka była w ola  
      ludzi i musi być tak dobrze. 
 
   Czterech w nioskodaw ców  w ycofało z porządku obrad VI sesji Rady Gminy wniosek o  
   odw ołanie W iceprzew odniczącego Rady Gminy Sulęczyno Pana Stefana KARCZA. 
 
   Po w ycofaniu w niosku przez w nioskodaw ców  zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan  
   KULAS, który zw rócił się do Rady Gminy o w prow adzenie zmian do porządku obrad  
   VI sesji Rady Gminy projektu uchw ały w  spraw ie przekazania środków  finansowych  
   Gminie Sierakow ice, jako punkt 5 g) porządku obrad. 
   Chodzi o przekazanie Gminie Sierakow ice kw otę w  w ysokości 300.000,00 zł na  
   realizację pow ierzonej jej w  ramach porozumienia międzygminnego w spólnego  
   zadania publicznego pod nazw ą „ uporządkow anie gospodarki w odno-ściekow ej  
   zlew ni rzek Słupi i Łupaw y na terenie gmin Sierakow ice i Sulęczyno ”. 
 
   Rada Gminy zatw ierdziła porządku obrad VI sesji Rady Gminy w raz z zaproponowaną  
   przez Wójta Gminy zmianą:  
 
   „ 5.  
         g)przekazania środków  finansow ych Gminie Sierakow ice ”. 
 
   Po w prow adzeniu zmian Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA  
   przedstaw ił porządek obrad VI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w  brzmieniu,       
   jak poniŜej: 
 
   1.Spraw y regulaminow e: 
  
      a)otw arcie VI sesji Rady Gminy, 
      b)przedstaw ienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy i w prow adzenie  



         ew entualnych zmian, 
 
      c)zatw ierdzenie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
         04 kw ietnia 2007 roku. 
  
   2.Spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy. 
 
   3.Spraw ozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
    4.Spraw ozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla Gminy Sulęczyno za         
       okres 2004 - 2006. 
 
   5.Podjęcie uchw ał w  spraw ach: 
    
       a)przyjęcia Programu upow szechniania sportu i kultury f izycznej w śród dzieci  
          młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno,  
       b)w yraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości, 
       c)zmieniająca uchw ałę w  spraw ie regulaminu dostarczania w ody i odprowadzania  
          ścieków , 
       d)w ynagrodzenia pracowników  nie będących nauczycielami zatrudnionych w   
          zespołach szkół, szkołach podstaw owych i przedszkolu prow adzonych przez  
          Gminę Sulęczyno, 
       e)ustalenia zasad przyznaw ania i w ypłacania diet oraz kosztów  podróŜy  
          słuŜbow ych dla radnych Rady Gminy Sulęczyno, 
       f )ustanow ienia zasad ustalających diety dla sołtysów , 
       g)przekazania środków  finansow ych Gminie Sierakow ice, 
       h)zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 
    6.Spraw ozdanie z w ykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za rok 2006  
 
       a)uchw ała Komisji Rew izyjnej Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia  
          2007 roku w  spraw ie w niosku o udzielenie absolutorium Wójtow i Gminy  
          Sulęczyno za 2006 rok, 
       b)opinia Regionalnej Izby Obrachunkow ej w  Gdańsku, 
       c)dyskusja, 
       d)podjęcie uchw ały w  spraw ie: udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno    
          za rok 2006. 
 
    7.Interpelacje i w olne w nioski. 
                                                 
c )zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr V/2007 Rady Gminy Sulęczyno z     
  dnia 04 kwietnia 2007 roku. 
 

   Protokół z obrad sesji Nr V/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia     
   2007 roku był w yłoŜony do w glądu przed obradami VI sesji V kadencji Rady Gminy 
   Sulęczyno.  
 
   Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA zadał pytanie w  brzmieniu: 
 

- Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uw agi do zamieszczonych treści 
w  protokole Nr V/2007 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kwietnia  

     2007 roku ? 
 
   Nie w niesiono zmian do protokołu z obrad sesji Nr V/2007 z dnia 04 kw ietnia 
   2007 roku. 
 
   Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie     
   zatw ierdzenie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia      
   2007 roku. 



 
   Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatw ierdzeniem protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
           04 kw ietnia 2007 roku głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy jednogłośnie zatw ierdziła protokół z obrad V sesji Rady Gminy     
   Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia 2007 roku. 
 
Ad 2 
 
Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
Radni Rady Gminy spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy Sulęczyno  
podjętych podczas obrad V sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w  dniu  
04 kw ietnia 2007 roku otrzymali za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kw ietnia 
2007 roku. 
 
Rada Gminy przedmiotow e spraw ozdanie przyjęła bez uw ag. 
 
    Spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas  
obrad V sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia 2007 roku    
stanowi  załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad 3 
 
 Sprawozdanie z prac  Wójta Gminy. 
 
Radni Rady Gminy spraw ozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 04 kw ietnia   
2007 roku otrzymali za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kw ietnia 2007 roku. 
 
Dyskusja nad sprawozdaniem z prac Wójta Gminy:  
 
1.Radny Kazimierz GAWIN poprosił Wójta Gminy o rozszerzenie punktu II dotyczącego  
   ogłoszenia przez Gminę Sierakow ice przetargu na opracow anie dokumentacji na  
   rozw iązanie gospodarki w odno-ściekow ej w  Gminie Sulęczyno. 
   W iem o spotkaniu. 
 
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – odbył się przetarg. Wpłynęła jedna oferta na kw otę  
   378.200,00 zł. 
   Gmina Sulęczyno złoŜyła w niosek na 150.000,00 zł. 
   Spotkałem się z Panią KOZAK. Gmina nie moŜe dostać na to środki. 
   Trw a w alka o w pisanie indyw idualnych projektów .  
   Na tej liście jest siedem zadań, głównie z terenu Tczew a, Lęborka i Ustki. 
   Szanse na pozyskanie są ok.50 %. O tym zadecyduje rząd. Przygotowujemy się, 
   aŜeby tak przedstaw ić materiały, aby zaopiniow ano je pozytywnie.  
   W  tej chw ili musimy czekać na decyzje. 
 
2.Radny Kazimierz GAWIN – pkt IV spraw ozdania z prac Wójta Gminy – zostało  
   sporządzone studium w ykonalności dla Małej Elektrowni Wodnej na rzecze Słupi 
   z lokalizacją w  pobliŜu budynku Gminnej Biblioteki Publicznej w  Sulęczynie. 
 
   Pytanie z tym zw iązane: 
 
   Jaki jest dalszy postęp tych prac ? 
 
   Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – zostało sporządzone studium  
   w ykonalności dla Małej Elektrowni Wodnej na rzece Słupi z lokalizacją w  pobliŜu 



  
   biblioteki w  Sulęczynie. 
   Daliśmy zrobić audyt tego studium pewnej osobie, która ma spraw dzić, czy  
   w yliczenia podane w  studium są praw idłow e, gdyŜ niektóre sformułow ania moim  
   zdaniem są za bardzo optymistyczne.   
   Tyle moich w yjaśnić w  dniu dzisiejszym w  tym zakresie. 
 
   W  późniejszym okresie pow rócimy do tego zagadnienia. 
 
3.Radny Kazimierz GAWIN – punkt V spraw ozdania z prac Wójta Gminy - proszę podać  
   termin w ykonania zatoczki autobusow ej i chodnika w  Sulęczynie po prawej stronie  
   drogi pow iatow ej w  kierunku Podjaz. 
 
   Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – w  tej chw ili Zarząd Dróg  
   Pow iatow ych w  Kartuzach będzie ogłaszał przetarg. 
   „ Precyzyjnego terminu w ykonania zadania w  tej chw ili nie podam ” stwierdził Wójt. 
 
4.Radny Kazimierz GAWIN – zaległości f irmy MILO-MAUSZ ( Gmina Gdańsk ). 
 
   Pytanie:  
 
   Jaka jest szansa zakończenia tego sporu ? 
 
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS stw ierdził, iŜ „ o szansach nie będę mów ił. 
   Moim obow iązkiem jest toczyć w alkę do końca. Postępow anie dotyczy kw oty  
   w  w ysokości 187.872,00 zł.  
   W iem, Ŝe spraw a nie ma duŜej szansy pow odzenia, lecz mam obow iązek w alczyć do  
   końca ”. 
 
5.Radny Kazimierz GAWIN – radnym nie naleŜy dołączać do materiałów  ksera  
   artykułów  z gazet, gdyŜ nie ma takiej potrzeby. 
 
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS odniósł się do w ypow iedzi przedmów cy: 
 
   - jest to spraw ozdanie Wójta Gminy. Autor decyduje, co zamieszcza w  materiałach z    
     prac Wójta Gminy. 
   Jeśli odnoszę się do pewnych rzeczy to kaŜdy radny musi mieć dosłownie  
   przytoczoną treść spraw y i komentarz. 
 
   Radny Kazimierz GAWIN – Pan Wójt zamieszcza w  materiałach to, co chce. 
   Ja nie mam nic przeciw ko temu. 
   W iem, Ŝe radni czytują artykuły prasow e i dlatego nie zachodzi potrzeba  
   zamieszczania ich w  materiałach na obrady sesji. 
 
6.Zabrał głos radny Sław omir KELLER, który stw ierdził, iŜ do Ŝadnej z gazet nie  
   dzw oniłem.  
   Jednocześnie dodał, Ŝe „ jeŜeli nie będę trzymał z Mściszew icami, to nie będę miał,  
   co tam szukać ”. 
 
7.W iceprzew odniczący Rady Gminy Stefan KARCZ ustosunkow ał się do pisania  
   artykułów  w  gazetach. W  artykule dano do zrozumienia, Ŝe jest to radny KELLER.  
   JeŜeli się pisze, udziela w yw iadów , podaje do prasy to nie naleŜy zasłaniać się  
   anonimowością. 
   Nie św iadczy to dobrze o tych radnych i całej radzie. 
 
8.Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA złoŜył w yjaśnienie dotyczące 
   punktu VII zamieszczonego w  spraw ozdaniu z prac Wójta Gminy za okres od dnia 
 
 



 
   04 kw ietnia 2007 roku w  brzmieniu, jak poniŜej:  
 
   „ w  zw iązku z tym, Ŝe Pan Wójt Gminy po raz drugi zaproponow ał w łączenie   
      w ycinków  prasow ych do programu – sw ego spraw ozdania do obrad sesji nie  
      śmiałem sprzeciw iać się, poniew aŜ uw aŜam, Ŝe w ątpliw ości trzeba wyjaśniać sobie  
      przy otw artej kurtynie, jeŜeli nie moŜna inaczej. 
      Do tej pory bardzo próbow ałem naw iązać kontakt z Panem Wójtem Janem  
      Kulasem, ale niestety zdaje się, Ŝe spokojne podaw anie ręki i z mojej strony    
      deklarow anie cytat „ Janek będzie dobrze. Weźmy się do roboty ” spełza na  
      niczym.   
         Z przedstaw ionych w yjaśnień i interpretacji przez Pana Wójta J. Kulasa  
      artykułów  zamieszczonych jako załączniki do spraw ozdania z prac p. Wójta Gminy  
      w ynika, Ŝe to jedno z bardzo w aŜnych w ydarzeń międzysesyjnych. 
        Tu pragnę pow iedzieć, Ŝe nie udzielałem Ŝadnych oficjalnych w yw iadów .    
      Niemniej nie odcinam się od części w ypow iedzianych, gdzieś w  potocznej  
      rozmow ie zacytow anych słów  w  załączniku nr 2. 
      OtóŜ w yjaśniam, Ŝe na jednej z sesji Rady pow iedziałem, Ŝe dokładamy z budŜetu  
      ok. 60.000,00 zł za uciekająca w odę. Wpraw dzie w yjaśniliśmy sobie, Ŝe w tym jako  
      niedoborze uciekającej w ody jest w oda zuŜyta przez odbiorców  publicznych –     
      szkoły, biblioteka, urząd gminy, straŜ poŜarna, podlew anie stadionu, itd., a w ięc  
      ubytek rzeczyw isty w ody jest mniejszy i trzeba to w szystko uporządkow ać. 
      Nie mniej jednak, jeŜeli za ok. 40 % poboru w ody dopłaca gmina, to moim  
      skromnym zdaniem uciekają gdzieś nam pieniądze. Na stadionie minionego lata    
      przez trzy dni z hydrantu prosto w ęŜami straŜackimi lała się w oda na traw ę    
      nikomu nie potrzebną. 
        Tu teŜ na tej sali mów iliśmy, a zgłaszał to Pan radny Grzegorz BIELICKI, Ŝe nie  
      usuw ano długo aw arii ( pęknięta rura w  ziemi ) koło poczty w  Sulęczynie. 
        Pytanie: 
      Czy to nie uciekają nasze pieniądze ? 
        Dalej zakup paliw a dla samochodów  OSP w  Stacji Paliw  w  Parchow ie – puste  
      przejazdy ok. 15 km tam i z pow rotem. Tu teŜ uciekają pieniądze. Mamy w   
      Sulęczynie stację paliw . 
      Tu jeszcze jest dodatkow y aspekt, Ŝe sw ój sw ojemu nie da zarobić, ale podatki     
      nasza stacja paliw  płaci do nas.  
         Głównie jednak mam na myśli to, Ŝeby gmina w ięcej zarabiała, było w ięcej    
      inicjatyw  w  celu podniesienia w yników  gospodarczych gminy.   
         Na jednej z sesji padło pytanie Pana radnego Jana SOMINKI cytat „ Czy ktoś    
      bierze pieniądze za robotę Sekretarza ? ” 
      Pan Wójt Jan KULAS odpow iedział tu całej Radzie Gminy cytat „ Tak bierze 
      900,00 zł miesięcznie pewna osoba za w ykonyw anie części obowiązków Sekretarza    
      Gminy ”.   
      Mam pytanie Panie Wójcie – któŜ to jest tą pewną osobą ? Proszę o udzielenie    
      pełnej odpow iedzi.    
      Przy okazji proszę teŜ o podanie nam – kto rozlicza paliw o dla OSP ?  
      Ponadto w skazuję, Ŝe ta odpow iedź w tedy była udzielona taka, a nie inna, abyśmy  
      jako rada i publiczność niedow iedzieli się praw dy. 
         Według mnie juŜ dawno, dawno pow inien był być zatrudniony Sekretarz i tym  
      samym przygotow yw ane w nioski o dofinansow anie z zewnątrz dla gminy. 
         Pan Wójt mów ił przy tym jak informow ałem Wysoką Radę o tym, Ŝe podpisałem  
      w ypłatę ekw iw alentu na niew ykorzystany urlop, Ŝe gmina zaoszczędziła ok.    
      100.000,00 zł jeszcze na tym, Ŝe przez pew ien czas nie było sekretarza. 
      Ja natomiast myślę, Ŝe tu zaoszczędzono, ale przez tą oszczędność między    
      palcami moŜe uciekły nam miliony złotych przez to, iŜ nie ubiegaliśmy się    
      profesjonalnie o dofinansow anie róŜnych przedsięw zięć, inw estycji z Unii    
      Europejskiej. 
          Nigdzie i do nikogo nie mów iłem, ani nie miałem na myśli, Ŝeby podw aŜać pracę  
      naszej Komisji Rew izyjnej, co podaje w  sw ych w ywodach Pan Wójt. 
         JeŜeli chodzi o zatrudnienie Pani radnej Ew y MICHALSKIEJ to przepraszam i z  



 
      całym szacunkiem dla Pani M ichalskiej oraz jej męŜa pragnę w yjaśnić, Ŝe    
      w szystkim w iadomo, iŜ zatrudniona jest Pani przez dyrektora szkoły. 
      Tu natomiast pragnę w skazać, Ŝe dyrektor mąŜ Pani M ichalskiej jest zatrudniony  
      przez Pana Wójta i uŜyta informacja w  prasie nie ma ze mną nic w spólnego. 
         Odnośnie punktu 7 b) spraw ozdania dotyczącego w ypłaconego ekw iw alentu za   
      niew ykorzystany urlop Panu Wójtow i w  poprzedniej kadencji pragnę w yjaśnić  
      Wysokiej Radzie i Szanownym Gościom, Ŝe nie udzielałem Ŝadnej takiej      
      informacji oraz Ŝadnej innej informacji do w ymienionego artykułu przez Pana  
      Wójta. 
      Natomiast mogę przypomnieć Szanownym Radnym, Ŝe podałem tą w iadomość tu 
      na tej sali, Ŝe podpisałem – jak juŜ w spomniałem – w yliczenia przygotow ane  
      ekw iw alentu za niew ykorzystany urlop w ypoczynkowy w edług załącznika nr 4  
      załączonego przez Pana Wójta do sw ojego spraw ozdania. 
      Zgodnie z w ykładnią cytat „ Praw o w  praktyce ” będącą w  posiadaniu w  biurze   
      naszej Rady Gminy z gazety „ Prawnej samorządu i administracji ” nr 26 z dnia 
      25 – 31 grudnia 2006 roku, która to w yraźnie określa, Ŝe naleŜy w ystaw ić      
      św iadectw o pracy za miniony okres i w ypłacić naleŜny ekw iw alent za     
      niew ykorzystany urlop w ypoczynkowy. 
      Z ubolew aniem informuję Wysoką Radę, Ŝe p. w ójt, ani radca prawny nie zwrócili  
      mi uw agi, Ŝe moŜna było ten problem inaczej rozw iązać na podstaw ie    
      porozumienia stron. 
          Na koniec chcę poinformow ać radnych oraz obecnych gości, Ŝe w  tej gazecie    
      poniŜej w ymienionego przez Wójta artykułu jest autoryzow ane przeze mnie    
      ośw iadczenie. 
 
      Dziękuję za uw agę ”. 
 
      Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS tw ierdząc, iŜ: 
 
      a)tą osobą jest Pani Ludw ika RODA, 
      b)paliw o rozlicza Komendant Gminny OSP. 
 
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zw rócił uw agę na nieścisłość podaną przez  
      Przew odniczącego Rady Gminy w  spraw ie 60.000,00 zł za w odę – o tej spraw ie      
      mów ił Pan radny Kazimierz GAWIN. 
      Nigdy na tej sali w cześniej nie mów iono, Ŝe ochotnicza straŜ poŜarna tankuje  
      paliw o w  Parchow ie. 
   
      Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI – to ja mów iłem o w yciekającej w odzie. 
 
      Na pow yŜszym zakończono dyskusję nad punktem 3 porządku obrad. 
   
      Spraw ozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 04 kw ietnia 2007 roku stanowi  
  załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

Ad 4 
 
 Sprawozdanie z real izac ji planu gospodarki odpadami dla Gminy Sulęczyno    
 za okres 2004 - 2006. 
 
 Radni Rady Gminy spraw ozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla Gminy  
 Sulęczyno za okres 2004 – 2006 otrzymali za potw ierdzeniem odbioru w  dniu  
 19 kw ietnia 2007 roku. 
 
 Dyskusja nad sprawozdaniem: 
 
 1.Radny Kazimierz GAWIN – jak przebiega budow a składow iska w  SierŜnie, gmina  



 
    Bytów  ? 
 
    Wyjaśnień udzielił Zastępca Wójta Gminy – Sekretarz Gminy mgr inŜ. W iesław      
    ULATOWSKI – zaw arto porozumienie międzygminne dotyczące budow y  
    i eksploatacji obiektów  zw iązanych z gospodarką odpadami na bazie składowiska w  
    SierŜnie, gmina Bytów  w  dniu 02 lutego 2006 roku pomiędzy 17 gminami. 
    Przedstaw iciele Bytow a w ykonali w stępne badanie – zbadanie jakie materiały są  
    konieczne oraz w stępną aplikację o dofinansow anie zadania projektow ego.  
    Jeśli zadanie zostanie w pisane to będzie moŜna ubiegać się o środki f inansow e. 
    Gmina Bytów  ubiega się o w pisanie do listy. Obecne składow isko jest w łasnością  
    gminy Bytów , a tym składow iskiem zaw iaduje f irma ELWOZ.  
 
    Kontynuacja pytanie radnego Kazimierza GAWINA – jak z kosztami ? 
 
    Odpow iedzi udzielił Sekretarz Gminy mgr inŜ. W iesław  ULATOWSKI – f irmy są  
    konkurencyjne. Cena dla mieszkańców  Bytow a i innych gmin jest podobna, lecz  
    będzie dochodził koszt dow ozu odpadów . 
     
    Na pow yŜszym zakończono dyskusję nad spraw ozdaniem. 
 
    Spraw ozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla Gminy  Sulęczyno za 
okres  2004 – 2006 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 5 
  

   Podjęc ie uchwał w sprawach: 
    
  a)przyjęc ia Programu upowszechniania sportu i kul tury fizyc znej wśród     
     dziec i młodzieŜy na terenie Gminy Sul ęc zyno. 
 
      Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu  
      19 kw ietnia 2007 roku otrzymali program upow szechniania sportu i kultury  
      f izycznej w śród dzieci o młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno. 
  
      Dyskusja: 
 

1.Radny Kazimierz GAWIN proszę w yjaśnić: 
 
   a)do czego ma słuŜyć program upow szechniania sportu i kultury f izycznej wśród  
      dzieci młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno ? 
   b)czy nie naleŜy w prow adzić takŜe zapisu kąpielisko ? 
    
   Odpow iedzi udzielił Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w  Sulęczynie Ireneusz  
   KORDA tw ierdząc, iŜ są moŜliw ości pozyskiw ania środków  ze Starostw a  
   Pow iatow ego w  Kartuzach i Urzędu Marszałkow skiego w  Gdańsku.  
   AŜeby móc ubiegać się o środki f inansow e z zewnątrz gmina musi posiadać  
   program upow szechniania sportu i kultury f izycznej w śród dzieci młodzieŜy na  
   terenie Gminy Sulęczyno. 
   Kąpielisko – taki zapis znajduje się w  strategii. 
   Pow yŜszy zapis nie musi być w prow adzony w  programie upow szechniania sportu 
   i kultury f izycznej w śród dzieci młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno. 

 
         Na pow yŜszym zakończono dyskusję nad programem upow szechniania sportu  
         i kultury f izycznej w śród dzieci i młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno. 
 
         Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał i poddał pod  
      głosow anie projekt uchw ały w  spraw ie: przyjęcia Programu upow szechniania 



 
      sportu i kultury f izycznej w śród dzieci młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno. 
  
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  sprawie przyjęcia  
      Programu upow szechniania sportu i kultury f izycznej w śród dzieci młodzieŜy na  
      terenie Gminy Sulęczyno. 
  
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: przyjęcia Programu upow szechniania sportu 
     i kultury f izycznej w śród dzieci młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno 

           głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
       
      Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę.  
 
     Uchwała – Nr VI/40/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku  
     w sprawie przyjęcia Programu upowszechniania sportu i kultury fizycznej wśród  
     dzieci młodzieŜy na terenie Gminy Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 
 
   b)wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomośc i. 
 
     Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu  
      19 kw ietnia 2007 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie w yraŜenia zgody na  
      sprzedaŜ nieruchomości. 
 
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśnił, iŜ chodzi o w yraŜenie zgody na sprzedaŜ  
      nieruchomości oznaczonych w  ew idencji gruntów  jako działki nr 414/5 o  
      pow ierzchni 17.300 m2 i 415/2 o pow ierzchni 6.900 m2 połoŜonych w Sulęczynie 
      zapisanych w  KW Nr 34932, po ich podziale na działki budow lane, zgodnie z  
      miejscow ym planem zagospodarow ania przestrzennego. 
  
      Dyskusja nad wyraŜeniem zgody na sprzedaŜ nieruchomości: 
 
      1.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI zadał pytanie w  brzmieniu: 
 
         czy nie moŜna podziałkow ać od razu cały kaw ałek ? 
 
         Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS poinformow ał, iŜ sąsiednie działki, tj. działka  
         nr 416/2 jest w łasnością Pana W ładysław a KLASA, zaś działka nr 416/1 – droga. 
 
      2.Radny Kazimierz GAWIN – czy będzie przetarg ? 
 
         Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – tak, musi być przetarg. 
        
         Kontynuacja w ypow iedzi radnego Kazimierza GAWIN – są to tereny, które  
         przylegają do drogi pow iatow ej. 
         Jak w ygląda z uzbrojeniem nieruchomości w  media ? 
 
         Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – to kw estia przedłuŜenia linii   
         kanalizacyjnej o 100 mb, zaś linia w odociągow a jest naprzeciw ko tych działek u  
         Państw a GOSTKOWSKICH.  
         Z uzbrojeniem terenu problemu nie będzie. 
         Jednocześnie informuję, iŜ problemem jest uzbrojenie terenu „ Za pocztą ” 
         w  Sulęczynie. 
         Szacunkowy koszt uzbrojenia terenu to 6 mln zł. 
 
         Po tych w yjaśnieniach Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA           
      odczytał i poddał pod głosow anie projekt uchw ały w  spraw ie w yraŜenia zgody na  
      sprzedaŜ nieruchomości. 



 
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  spraw ie  
      w yraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości. 
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie w yraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
           głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
       
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę.  
 
     Uchwała – Nr VI/41/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku  
     w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowi  załącznik do      
      niniejszego protokołu; 
 
   c )zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu dostarc zania wody 
     i odprowadzania śc ieków. 
 
      Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu  
      19 kw ietnia 2007 roku otrzymali projekt uchw ały zmieniająca uchwałę w sprawie  
      regulaminu dostarczania w ody i odprow adzania ścieków . 
 
      Dyskusja nad zmianą uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody  
      i odprowadzania ścieków: 
 
      1.Radny Kazimierz GAWIN stw ierdził , iŜ ta zmieniająca uchw ałę w  spraw ie  
          regulaminu dostarczania w ody i odprow adzania ścieków  dotyczyć będzie  
         odbiorców  bezpośrednio podłączonych do kanalizacji ścieków . 
         W  razie braku urządzeń pomiarow ych ilość odprow adzanych ścieków ustala się w  
         w ysokości 90 % ilości w ody dostarczonej przez dostaw cę oraz pobranych z      
         innych źródeł. 
         Dotyczy to w ody, którą odbiorcy, np. podlew ają ogródki przydomowe, myją  
         samochody, a która nigdy nie trafi do kanalizacji ścieków , a za nią płacą   
         mieszkańcy podłączeni do kanalizacji sanitarnej. 
  
         Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśnił, jeŜeli zostanie podjęta uchw ała w   
         zaproponow anej w ersji, w  niej chodzi o odbiorców  w ody, którzy nie posiadają  
         urządzeń pomiarow ych na ścieki.  
 
         Po tych w yjaśnieniach Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA  
      odczytał i poddał pod głosow anie projekt uchw ały zmieniająca uchw ałę w sprawie  
      regulaminu dostarczania w ody i odprow adzania ścieków . 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały zmieniająca  
      uchw ałę w  spraw ie regulaminu dostarczania w ody i odprow adzania ścieków . 
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały zmieniająca uchw ałę w  spraw ie regulaminu dostarczania  
      w ody i odprow adzania ścieków   głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

       
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę.  
 
     Uchwała – Nr VI/42/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
     zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania     
     ścieków stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 

 
   d)wynagrodzenia pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych     
     w zespołach szkół, szkołach podstawowych i przedszkolu prowadzonych 



  
      przez Gminę Sul ęc zyno. 
 
       Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kwietnia  
      2007 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie w ynagrodzenia pracowników nie  
      będących nauczycielami zatrudnionych w  zespołach szkół, szkołach    
      podstaw owych i przedszkolu prow adzonych przez Gminę Sulęczyno w  celu  
      w ypracow ania sw ojego stanow iska. 
 
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśnił, iŜ dotychczas pracownicy nie będący    
      nauczycielami zatrudnieni w  zespołach szkół, szkołach podstaw owych 
      i przedszkolu prow adzonych przez Gminę otrzymyw ali najniŜsze wynagrodzenie w  
      w ysokości 320,00 zł, a teraz jest propozycja, aŜeby najniŜsze w ynagrodzenie  
      w ynosiło 350,00 zł.  
      Wartość jednego punktu pozostaw ić na tym samym poziomie w  w ysokości 4,50 zł. 
 
      Brak dyskusji na pow yŜszy temat. 
 
      Po w yjaśnieniach złoŜonych przez Wójta Gminy Sulęczyno Przew odniczący Rady  
      Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał i poddał pod głosow anie projekt uchwały w  
      spraw ie w ynagrodzenia pracowników  nie będących nauczycielami zatrudnionych w  
      zespołach szkół, szkołach podstaw owych i przedszkolu prow adzonych przez Gminę  
      Sulęczyno. 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  spraw ie  
      w ynagrodzenia pracowników  nie będących nauczycielami zatrudnionych w   
      zespołach szkół, szkołach podstaw owych i przedszkolu prow adzonych przez Gminę  
      Sulęczyno. 
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
      - za podjęciem uchw ały w  spraw ie w ynagrodzenia pracowników  nie będących  
        nauczycielami zatrudnionych w  zespołach szkół, szkołach podstaw owych  
        i przedszkolu prow adzonych przez Gminę Sulęczyno głosow ało 15 radnych Rady  
        Gminy. 
       
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
       Uchwała – Nr VI/43/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
       w sprawie wynagrodzenia pracowników nie będących nauczycielami  
       zatrudnionych w zespołach szkół, szkołach podstawowych i przedszkolu  
       prowadzonych przez Gminę Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 

 
    e)ustal enia zasad przyznawania i wypłacania diet oraz kosztów podróŜy      
      słuŜbowych dla radnych Rady Gminy Sul ęc zyno. 
 
      Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kwietnia  
       2007 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie ustalenia zasad przyznaw ania  
       i w ypłacania diet oraz kosztów  podróŜy słuŜbow ych dla radnych Rady Gminy  
       Sulęczyno w  celu w ypracow ania sw ojego stanow iska. 
      Z uw agi, Ŝe Gmina Sulęczyno liczy poniŜej 15.000 mieszkańców  to maksymalna  
       dieta miesięczna w ynosi 50 % x 2.590,11 zł = 1.295,05 zł. 
 
      Dyskusja na powyŜszy temat: 
 
       1.Zabrał głos radny Kazimierz GAWIN, który stw ierdził, iŜ to radni sami sobie  
          muszą w yznaczyć w ynagrodzenie za udział w  obradach sesji, komisjach.  
          Lepiej byłoby, aby tę kw estię regulow ało jakieś ministerialne rozporządzenie,  
          lecz tak nie jest. 



 
          Jest to niezręczna sytuacja, ale takie jest praw o, Ŝe musimy sami decydow ać o 
          sw oich dietach. W  gminie Sulęczyno są one najpraw dopodobniej najniŜsze z  
          sąsiednich gmin. Praw da jest taka, Ŝe radny nie tylko przejeŜdŜa na sesje, ale  
          załatw ia teŜ w iele innych spraw  zw iązanych ze sw oim mandatem. 
 
          Propozycje podane przez radnego Kazimierza GAWINA: 
 

a) dietę miesięczną dla Przew odniczącego Rady Gminy z 90 % podw yŜszyć do 
95 %, tj. o 5 %, 

b) dietę miesięczną dla W iceprzew odniczącego Rady Gminy z 40 % podwyŜszyć 
do 45 %, tj. o 5 %,  

c) dla przew odniczących stałych Komisji Rady Gminy za uczestnictw o z  
w  kaŜdym posiedzeniu Rady lub Komisji z 10 % podw yŜszyć do 20 %, tj. o  
10 %, 

d) dla pozostałych radnych Rady Gminy za uczestnictw o z w  kaŜdym 
posiedzeniu Rady lub Komisji z 8,5 % podw yŜszyć do 18,5 %, tj. o 10 %. 

 
To jest mój oficjalny w niosek stw ierdził radny. 

 
       2.Radny Grzegorz BIELICKI stw ierdził, iŜ „ nie będę się tutaj rozw odził nad tą  
          spraw ą. Mój oficjalny w niosek jest taki, aby pozostaw ić diety na  
          dotychczasow ym poziomie ”. 
 
       3.Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS ustosunkow ał się do propozycji złoŜonych przez  
          radnego Kazimierza GAWINA  
 
          - jak to się ma do przydzielonego ekw iw alentu pienięŜnego w  wysokości 12,00 zł  
            za kaŜdą godzinę udziału w  działaniach ratowniczych lub szkoleniu  
            przeciw poŜarow ym przez członków  OSP z terenu gminy ?    
 
       4.Radny Kazimierz GAWIN ustosunkow ał się do w ypow iedzi Pana Wójta Gminy  
          i przekonyw ał, Ŝe straŜacy otrzymują znacznie w ięcej za udział w  akcji  
          gaśniczej, jeśli przeliczyć te kw oty na staw ki za godzinę pracy. 
          Dodając, a za Pana Wójta staw kę godzinow ą niejeden będzie latał do pracy cały  
          tydzień.  
          NaleŜy przypomnieć, iŜ w  poprzedniej kadencji jeden z radnych stanow czo  
          sprzeciw iał się podw yŜkom diet i deklarow ał ich przekazyw anie na cel  
          społeczny, a w  rzeczyw istości nigdy tego nie zrobił. MoŜna stw ierdzić, Ŝe była to  
          jedynie gra przed w yborcza. KaŜdy ze sw oją dietą moŜe zrobić, co zechce.  
          Radny K.GAWIN zw rócił się do radny Pana Grzegorza BIELICKIEGO - moŜe ją  
 
          Pan przekazać, np. na straŜ poŜarną, bo ochotnicy w łaśnie zbierają pieniądze na  
          drzw i. 
 
       5.Radny Jan SOMINKA dodał „ albo teŜ na inny cel ”. 
        
       Innych propozycji dotyczących diet nie złoŜono. 
 
      Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie   
       w niosek złoŜony przez radnego Kazimierza GAWINA. 
 
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za w nioskiem radnego Kazimierza GAWINA głosow ało 11 radnych Rady Gminy, 
- w strzymało się od głosu 2 radnych Rady Gminy, 
- przeciw ko w nioskow i głosow ało 2 radnych Rady Gminy. 
 
  Rada Gminy poparła 11 głosami w niosek radnego Kazimierza GAWINA. 



 
  W  zw iązku z pow yŜszym wniosek złoŜony przez radnego Grzegorza BIELICKIEGO  
  stał się bezzasadny i odstąpiono od głosow ania nad tym wnioskiem. 
 

       Następnie Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał i poddał   
       pod głosow anie projekt uchw ały w  spraw ie ustalenia zasad przyznaw ania 
       i w ypłacania diet oraz kosztów  podróŜy słuŜbow ych dla radnych Rady Gminy   
       Sulęczyno. 
 
       Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  spraw ie  
       ustalenia zasad przyznaw ania i w ypłacania diet oraz kosztów  podróŜy słuŜbowych  
       dla radnych Rady Gminy Sulęczyno. 
 
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie ustalenia zasad przyznaw ania i w ypłacania  
 
     diet oraz kosztów  podróŜy słuŜbow ych dla radnych Rady Gminy Sulęczyno    
     głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

       
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
      Uchwała – Nr VI/44/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
      w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wypłacania diet oraz kosztów  
      podróŜy słuŜbowych dla radnych Rady Gminy Sulęczyno stanowi  załącznik do  
       niniejszego protokołu; 
  
    f)ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów. 
 
      Radni Rady Gminy w  materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kw ietnia  
      2007 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie ustanow ienia zasad ustalających  
      diety dla sołtysów  w  celu w ypracow ania sw ojego stanow iska. 
      Od 01 stycznia 2007 roku minimalne w ynagrodzenie w ynosi 936,00 zł brutto. 
 
      Zabrali głos trzej Panow ie sołtysi: Stanisław  ZŁOCH, Ryszard POBŁOCKI, Wacław   
      GÓRNY – zdajemy się na w olę Rady Gminy. 
 
      Radny Kazimierz GAWIN zaproponow ał ustalić dla sołtysów  uczestniczących w   
      sesjach Rady Gminy i pracach Komisji Rady dietę za kaŜde posiedzenie w   
      w ysokości  25 % lub 25,6 % obow iązującego minimalnego w ynagrodzenia.  
 
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zaproponow ał 25,5 %. 
 
      Rada Gminy przychyliła się do tej propozycji. 
 
      Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał i poddał pod      
      głosow anie projekt uchw ały w  przedmiotow ej spraw ie. 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  spraw ie  
      ustanow ienia zasad ustalających diety dla sołtysów . 
        
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie ustalenia zasad ustalających diety dla  
sołtysów  głosow ało 15  radnych Rady Gminy. 

       
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
 



 
      Uchwała – Nr VI/45/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
      w sprawie ustanowienia zasad ustalających diety dla sołtysów stanowi  załącznik do 
       niniejszego protokołu; 
                              
   g)przekazania środków finansowych Gminie Sierakowic e. 
 
      Rada Gminy w prow adziła pod obrady sesji projekt uchw ały w  spraw ie przekazania  
      środków  finansow ych Gminie Sierakow ice w  kw ocie w  w ysokości 300.000,00 zł na  
      realizację pow ierzonego jej w  ramach porozumienia międzygminnego w spólnego  
      zadania publicznego pod nazw ą „ Uporządkow anie gospodarki w odno – ściekowej  
      zlew ni rzek Słupi i Łupaw y na terenie gmin Sierakow ice i Sulęczyno ”. 
  
      Brak dyskusji nad przedmiotow ym projektem uchw ały. 
 
      Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchw ały w   
      przedmiotow ej spraw ie. 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosow ania. 
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: przekazania środków  finansow ych Gminie 
Sierakow ice głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

 
 Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 

 
     Uchwała – Nr VI/46/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
      w sprawie: przekazania środków finansowych Gminie Sierakowice stanowi  
        załącznik do niniejszego protokołu; 
                        
 h)zmian w budŜec ie gminy Sul ęc zyno na rok 2007. 
 
     Radni Rady Gminy otrzymali w  materiałach projekt uchw ały w  spraw ie: zmian w   
     budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007 za potw ierdzeniem w  dniu 19 kw ietnia  
     2007 roku. 
 
     Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółow o omów iła zmiany w  budŜecie  
     gminy Sulęczyno na rok 2007. 
  
     Wyjaśnień udzielali Wójt Gminy oraz Skarbnik Gminy. 
 
     Radny Kazimierz GAWIN – działkę w  Mściszew icach sprzedano za kw otę  
     23.338,00 zł.  
     Wpływ y ze sprzedaŜy składników  majątkow ych planuje się uzyskać w  kw ocie  
     27.772,00 zł. 
     Z w yliczeń w ynika, Ŝe jeszcze planuje się sprzedaŜ składników  majątkow ych za   
     kw otę ponad 4.000,00 zł. 
 
     Pytanie: 
 
     Gdzie połoŜona jest to działka i o jakiej pow ierzchni ? 
  
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – działka połoŜona jest w  Sulęczynie przy posesji  
     Państw a RODA.  
     Wycena działki: 3.000,00 zł. 
 
     Kontynuacja w ypow iedzi radnego K.GAWIN – jest to duŜa działka. 
 



 
     Na pow yŜszym zakończono dyskusję. 
 
     Po tych w yjaśnieniach Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał  
     projekt uchw ały w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007, a  
     następnie Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem przedmiotow e  
     uchw ały. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosow ania. 
 
     Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 
2007 głosow ało 15 radnych Rady Gminy 

 
      Rada Gminy podjęła uchw ałę w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok  
      2007. 
 
      Uchwała – Nr VI/47/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia 2007 roku 
      w sprawie zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007 stanowi  załącznik do  
       niniejszego protokołu. 

 
Ad 6      
 
  Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Sul ęc zyno za rok 2006  
 
a)uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sul ęc zyno z dnia 04 kwietnia  
  2007 roku w sprawie wniosku o udziel enie absolutorium Wójtowi Gminy 
  Sul ęc zyno za 2006 rok. 
 
   Radni Rady Gminy za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 19 kw ietnia 2007 roku  
   otrzymali w  komplecie materiałów  następujące dokumenty:  
 
   a)projekt uchw ały w  spraw ie: udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za  
      rok 2006 w raz z załącznikami: 
 
  - Nr 1 – spraw ozdanie z w ykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za rok 2006, 
  - Nr 2 – uchw ała Komisji Rew izyjnej Rady Gminy Sulęczyno z dnia 04 kw ietnia  
              2007 roku w  spraw ie w niosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy  
              Sulęczyno za rok 2006 w raz z opinią 
 
     celem dogłębnego zapoznania się z pow yŜszym materiałem; 

 
  b)opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku Komisji  
     Rewizyjnej Rady Gminy Sul ęc zyno. 
 

       Uchw ałę Nr 67/IV/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
       Gdańsku z dnia 13 kw ietnia 2007 roku w  spraw ie opinii o w niosku Komisji  
       Rew izyjnej Rady Gminy Sulęczyno otrzymali radni Rady Gminy przed obradami  
       dzisiejszej sesji. 
       Radni Rady Gminy mieli moŜliw ość dogłębnego zapoznania się z pow yŜszą  
       uchw ałą; 
 
c )dyskusja: 
 
   1.Zabrał głos radny Kazimierz GAWIN tw ierdząc, iŜ mamy podjąć uchw ałę w   
      spraw ie: udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za miniony rok.  
      Skończyła się IV kadencja 2002 – 2006. 



 
      Siedmiu radnych Rady Gminy zeszłej kadencji zasiada takŜe w  tej radzie w   
      V kadencji. 
 
      W  roku spraw ozdaw czym 2006: 
 
    - dochody budŜetow e w ykonane zostały w  w ysokości 99,22 %,  
 
    - w ydatki budŜetow e w ykonane zostały w  w ysokości 94,31 %, 
      załoŜonego planu. 

 
      Nie ma zastrzeŜeń i słusznie Wójtow i naleŜy się absolutorium z tytułu  
      w ykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za rok 2006. 

 
   2.Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA stw ierdził, iŜ opinia Komisji  
      Rew izyjnej Rady Gminy Sulęczyno z w ykonania budŜetu Gminy Sulęczyno za  
       rok 2006 jest pozytywna. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
       w  Gdańsku uznał, Ŝe Komisja Rew izyjna w yw iązała się ze sw ego obowiązku i nie      
       ma zastrzeŜeń. Tu jest na pięć z plusem, lecz moje odczucie w  niektórych  
       kw estiach jest odmienne. 

 
           Na pow yŜszym zakończono dyskusję nad punktem 6 porządku obrad VI sesji 
     V kadencji Rady Gminy; 
 
d)podjęc ie uchwały w sprawie: udziel enia absolutorium Wójtowi Gminy  
   Sul ęc zyno za rok 2006. 
 
    Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchw ały w           
    spraw ie udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za rok 2006. 
 
    Rada Gminy po rozpatrzeniu spraw ozdania z w ykonania budŜetu Gminy za rok 2006  
    i zapoznaniu się z uchw ałą Komisji Rew izyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi  
    oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkow ej w  Gdańsku – Uchw ała Nr 67/IV/2007  
    Składy Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkow ej w  Gdańsku z dnia  
    13 kw ietnia 2007 roku przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchwały w sprawie:  
    udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za rok 2006.   
 
    Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
    - za podjęciem uchw ały w  spraw ie: udzielenia absolutorium Wójtow i Gminy  
      Sulęczyno za rok 2006 głosow ało 13 radnych Rady Gminy, 
    - w strzymało się od głosu 2 radnych Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtow i Gminy Sulęczyno za rok 2006. 
 
    Uchwała – Nr VI/48/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 kwietnia  
    2007 roku w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sulęczyno za rok  
    2006 stanowi  załącznik do niniejszego protokołu. 
  

    Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS podziękow ał za otrzymane absolutorium za rok 2006. 
 
    Wójtow i Gminy Sulęczyno inŜ. Janow i KULAS w ręczono w iązankę kw iatów . 
 
Ad 7 
 
   Interpelac je i wolne wnioski. 
     
    1.Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA przedstaw ił pisma: 



  
      a)Przew odniczącego Rady Gminy Sierakow ice inŜ. Zbigniew a SUCHTY w  spraw ie  
         podjęcia działań mających na celu poszerzenie drogi gminnej na odcinku  
         połoŜonym na terenie Gminy Sulęczyno, do szerokości umoŜliw iającej przejazd  
         ciągników  i maszyn rolniczych, np. kombajn, 
 
      b)Państw a BoŜeny i Jana TREDER, zam. Mściszew ice, nr d.46 w  spraw ie zamiany  
         kw alif ikacji drogi gminnej – działka nr 615/3 połoŜonej w  Mściszew icach. 
    
         Zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS: 
 

– sytuacja drogi w  Borku jest w szystkim znana. Na to, aby zlecić dokonanie   
      w stępnych pomiarów  przez Pana Bogdana MALEK przekazał 200,00 zł Pan  
      M irosław  CHOSZCZ oraz na resztę chcieli złoŜyć się radni RG. 
      Zlecić dokonanie w stępnego pomiaru moŜe jedynie w łaściciel gruntu. 
      Pan Bogdan MALEK nie zlecił takiego pomiaru.  
      Pomimo kilkakrotnych telefonów  Pan Malek do tej czynności nie przystąpił. 
      Odpow iedź otrzyma Rada Gminy Sierakow ice; 
 

    -    jest droga, a częściow o na drodze jest pobudow ana szopa przez Państw o  
              TREDER. Państw o Treder i Państw o Grot są w  konflikcie. Państw o Treder  
              są w łaścicielami małej działki o pow ierzchni 37 m2 pod oknem Państwa Grot. 
              Proponow ałem Państw u Treder, aby przekazali na rzecz gminy 37 m2, a  
              gmina przekaŜe pod grunt pod stodołą. 
              Gdyby Pan Treder zgodził się w cześniej niebyłoby nakazu rozbiórki stodoły, 
              jeŜdŜenia po urzędach. 
              JeŜeli Pan Treder w yrazi w olę to spraw a jest otw arta.  
              Chciałbym w rócić do mojej pierw otnej koncepcji. 
              Konflikt zostanie zaŜegnany, jeŜeli zamieni się grunt. 
              Jednocześnie Wójt Gminy stw ierdził, gdyby pismo od Państw a Treder nie  
              w płynęło w  dniu w czorajszym to spraw a byłaby załatw iona. 
               
              Pan Jan Treder – czy ktoś z urzędu przyjedzie na miejsce ? 
 
              Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – tak, przyjedziemy na  
              miejsce.   
 
   2.Radny Czesław  MYSZK poruszył spraw ę drogi ( działka nr 133 ) w  W idnej Górze. 
      Giną kamienie graniczne. 
 
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – gdy giną kamienie, naleŜy zgłosić to na policję. 
       
      Kontynuacja w ypow iedzi radnego Czesław a MYSZK – czy w  tym roku spraw a tej  
      drogi zostanie załatw iona ? 
 
      Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS tw ierdząc, iŜ trudno pow iedzieć. 
 
    3.Radny Zbigniew  KLAWIKOWSKI w nioskow ał o trzy pasy dla pieszych w miejscach  
      przy Zespole Szkół i Oddziale Przedszkolnym w  Mściszew icach. 
    
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – w niosek przyjmuję do realizacji. 
 
   4.Radny Kazimierz GAWIN w nioskow ał o zamontow anie bankomatu w miejscowości  
      Sulęczyno. 
    
        Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – w  br. ma być zamontow any  
      bankomat w  Sulęczynie. 
 
 



 
   5.Komendant Gminnego Zarządu Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w  Sulęczynie Andrzej  
       RODA stw ierdził, iŜ musze ustosunkow ać się do spraw y tankow ania paliw a, o  
      której była mow a na obradach dzisiejszej sesji.     
      Posiadamy sprzęt straŜacki najw yŜszej generacji. Paliw o, które nabyw aliśmy  
       ( tankow aliśmy ) od Pana Tarasiew icza nie odpow iadało normom jakościow ym. 
       Nie ma to nic w spólnego z niegospodarnością. 
      Na remont części dopływ u paliw a musieliśmy w ydać ok.1.600,00 zł. 
       Na tym paliw ie nie mogliśmy uruchomić sprzętu, np. „ Honda ” zapalała po  
       18 razach.  
      Daliśmy spraw dzić to paliw o i potw ierdziły się nasze przypuszczenia o  
      nieodpow iedniej jakości tego paliw a. 
      Dlatego nabyw amy paliw o ze Stacji Paliw  z Parchow a, które jest odpow iednie    
      jakościow o, a w łaściciel posiada w szelkie certyfikaty. 
      Jednocześnie zapewniam, Ŝe nie będziemy za paliw o z Parchow a płacić droŜej niŜ  
      w  Sulęczynie. 
 
   6.Sołtys Sołectw a Mściszew ice Brunon DĄBROWSKI w nioskow ał o zw iększenie  
      częstotliw ości opróŜniania przez f irmę w ywozow ą pojemników  na szkło, plastiki. 
      W idok pełnych pojemników  nie jest dobrą w izytówką dla gminy. 
 
      Na pow yŜszym w yczerpano porządek obrad VI sesji V kadencji Rady Gminy 
Sulęczyno. 
 

       Na zakończenie Przew odniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA stw ierdził  
   „ zamykam obrady VI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
 
      

   PROTOKOŁOWAŁA:                                              PRZEWODNICZĄCY  
                                                                                 RADY GMINY  
 
   Jolanta BRONK                                                     Bernard GRUCZA  
   Inspektor ds. obronnych 
   oraz obsługi Rady Gminy  
   i jej organów  Urzędu Gminy  
   Sulęczyno  
 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

 
 


